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Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Erik Slottner (KD), vice ordförande 

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Gisela Norrman (S) 

Sven Britton (S) 

Eivor Karlsson (MP) 

Anders Ödmark (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Elisabeth Bäckström (M) 

Anita Lundin (M)  

Ann-Katrin Åslund (L) 

 

 

                       Ersättare:

Catarina Carbell (S) 

Magnus Grönlund (S) 

Kerstin Allergren (MP) 

Halit Azizoglu (MP) 

Erik Vallström (Fi) 

Yvonne Riddervik (M), tjänstgörande 

Johan Frantz (M) 

Thomas Linn (M) 

Johan Hjelm (L) 

Alfred Askeljung (C) 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamöterna: Alexandra Grimfors (M). 

 

Ersättarna: Kerstin Mannerqvist (S) och Maria Elena Gonzales 

(V). 

  

Tjänstgörande ersättare:  

För Alexandra Grimfors (M) tjänstgör Yvonne Riddervik (M)  

 

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna F

Raili Karlsson, Annelie Svensson och Lisbeth Hagman, strategen 

Barbro Karlsson (utom § 11), samt inspektören Erika Rödenhake 
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(under § 6), kvalitetsobservatören Sharon Wald, (under § 6) och 

projektledaren Lotta Olofsson (under § 6) samt nämndsekreteraren 

Barbara Ahlmark.  

 

I sammanträdet utom § 11 deltar också borgarrådssekreteraren vid 

äldreroteln Lina Hultman, borgarrådssekreteraren vid finansroteln 

Sarah Heidenborg och den politiska sekreteraren vid 

Kristdemokraternas kansli Mejke Runström. 

  

 

 

§ 1   Genomgång av närvaro 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) informerar om att igår har 

kommunfullmäktige beslutat om att välja Kerstin Allergren (MP) 

till en ny ersättare för (MP) I äldrenämnden och välkomnar henne. 

  

 

 

 

§ 2   Val av justerare 

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

 

 

§ 3   Anmälan om protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 30 januari 2018  

har justerats den 5 februari 2018.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan med godkännande till 

handlingarna. 
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§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga frågor anmäls och dagordningen fastställs med ett tillägg av 

ett beslutsärende § 18 ”Entreprenadavtal avseende Bergsunds 

respektive Kampementets vård- och omsorgsboende”,  

dnr 5.1.3-126/2018.  

Ärendet § 11 ska på grund av sekretess behandlas efter 

tilläggsärendet § 18.  

 

 

 

 

 

§ 5    Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser har anmälts. 

 

 

 

 

 

§ 6   Förvaltningschefens information 

 

Inspektören Erika Rödenhake presenterar inspektörernas 

årsrapport 2017 (ärendet § 8) och besvarar frågor från nämnden.  

 

Kvalitetsobservatören presenterar sammanställning av 

kvalitetsobservationer för år 2017 (ärendet § 9) och besvarar 

frågor från nämnden. 

 

Projektledaren Lotta Olofsson presenterar fördelning av medel för 

utveckling inom demensområde för år 2018 (ärendet § 10) och 

svarar på frågor från nämnden. 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) tackar för presentationerna. 
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§ 7   Remiss av Kulturdepartementets betänkande: 

”Transpersoner i Sverige – Förslag för stärkt ställning 
och bättre levnadsvillkor” SOU 2017:92 

Remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 110-2038/2017, för yttrande 

senast den 20 februari 2018 

Dnr 1.6-33/2018  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av Kulturdepartementets betänkande 

”Transpersoner i Sverige – Förslag för stärkt ställning och 

bättre levnadsvillkor” SOU 2017:92. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2018-01-17.  

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat 

betänkande ”Transpersoner i Sverige – Förslag för stärkt ställning 

och bättre levnadsvillkor” SOU 2017:92 för yttrande senast  

den 20 februari 2018. 

 

Regeringen beslutade den 1 december 2016 att tillkalla en särskild 

utredare med uppdrag att göra en bred kartläggning av 

transpersoners villkor och situation i samhället och föreslå insatser 

som bidrar till förbättrade levnadsvillkor och ett tryggare 

livsutrymme för transpersoner (dir. 2016:102). 

I utredningen om stärkt ställning och bättre levnadsvillkor för 

transpersoner, redogörs för resultaten av kartläggningen av 

transpersoners levnadsvillkor. I utredningen lämnas också förslag 

till åtgärder.  

 

Äldreförvaltningen delar utredningens slutsats att arbetet med att 

förbättra transpersoners levnadsvillkor måste stärkas på ett 

strukturellt plan, med förtydliganden av ansvar och uppdrag till 

myndigheterna.  
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 8  Inspektörernas årsrapport 2017 

Dnr 1.1.3-51/2018  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med inspektörernas årsrapport 2017 och överlämnar det 

tillsammans med årsrapporten till samtliga 

stadsdelsförvaltningar, entreprenader och privata utförare 

av äldreomsorg inom Stockholms stad. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2018-01-31.  

Äldreförvaltningens tre inspektörer har under året hanterat cirka 

150 klagomål, synpunkter och frågor. De vanligast förekommande 

klagomålen handlar om personalens kompetens, bemötande, mat 

och måltider, uteblivna insatser, hantering av synpunkter och 

klagomål, aktiviteter och utevistelse, bemanning samt hälso- och 

sjukvård. 

Inspektörerna har genomfört 41 inspektioner inom samtliga 

regiformer: 10 inspektioner inom hemtjänst, 2 på servicehus, 25 på 

vård- och omsorgsboende och 4 på dagverksamhet. I årsrapporten 

presenteras samtliga inspektioner kortfattat. Utifrån inspektionerna 

bedömer inspektörerna att det finns behov av utveckling inom 

bland annat följande områden: aktiviteter och utevistelse, social 

dokumentation, hantering av synpunkter och klagomål, 

kompetensutveckling, mat och måltider, värdegrunden.  

Inspektörerna har även medverkat vid 17 särskilda granskningar 

av utförare av hemtjänst, följt upp stimulansmedel för ökad 

bemanning samt lyft goda exempel bland annat via 

äldreförvaltningens nyhetsbrev. 

 

Under året infördes ett jämställdhetsperspektiv vid inspektionerna. 

Resultatet visar att det inte föreligger några direkta skillnader 

mellan kvinnor och män, när det gäller förekomst av 

genomförandeplaner och löpande social dokumentation. 

 

I Inspektörernas årsrapport 2017 finns många beröringspunkter 

med kvalitetsobservatörernas rapport: Sammanställning 

kvalitetsobservationer 2017, diarienummer 4.1-304/2017.  
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) ) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M), (L) och med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

 

”Inspektörernas årsrapport 2017 har många beröringspunkter med 

sammanställningen av kvalitetsobservatörernas rapport 2017 och 

vi kommer därför kommentera båda ärendena i ett och samma 

särskilda uttalande. Vi noterar att både inspektörernas rapport och 

sammanställningen av kvalitetsobservationerna i mångt och 

mycket drar samma slutsatser beträffande utvecklingsmöjligheter 

och konstaterar dessa på samma områden.  

 

Av båda rapporterna framgår att Stockholms stad har en bra 

äldreomsorg. Det finns dock ett antal områden där alltför många 

verksamheter uppvisar liknande brister och där således 

förbättringspotentialen är likartad från år till år. Vi finner det 

därför befogat att ställa frågan om identifieringen av dessa 

utvecklingsområden i sig är tillräcklig för att garantera att 

verksamheterna tar sig an inspektörernas och 

kvalitetsobservatörernas slutsatser eller om ytterligare åtgärder ska 

sättas in för att säkerställa att ord omsätts till handling så att fel 

och brister åtgärdas. 

 

- Det är exempelvis anmärkningsvärt att det visar sig år efter 

år att ett sådant basalt omvårdnadskrav som goda 

hygienrutiner inte efterlevs. Här behöver förvaltningen 

sätta in kraftiga åtgärder för att stadens äldre inte utsätts 

för undermålig hygien hos de anställda. Vårdhygien har 

kostnadsfri webbutbildning i Basala hygienrutiner och 

dessa finns att tillgå för samtliga verksamheter och 
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anställda, och vi frågar oss därför vad som hindrar 

verksamheterna att använda den? 

 

- Måltider, både själva maten och hela måltidssituationen, 

förblir likaså i alltför många av stadens verksamheter ett 

styvmoderligt behandlat område år efter år. Detta är desto 

beklagligare eftersom måltiderna för många äldre är 

mycket viktiga stunder på dagen. Här måste extra medel 

avsättas för att komma tillrätta med denna viktiga del i 

omsorgen. För oss är det självklart att de äldre känner sig 

delaktiga i både planering av maten och att de känner 

trygghet och ett lugn i själva matsituationen genom att 

samma personal stannar genom hela måltiden hos den 

äldre.  

 

- Det är av stor vikt att den sociala dokumentationen 

fungerar på stadens verksamheter. Där konstaterar båda 

rapporter dessvärre stora brister. Det händer att brukare 

saknar genomförandeplan, att genomförandeplan kopieras 

från rambeställningen, att brukare inte är delaktiga vid 

upprättandet av genomförandeplanen eller att brukarens 

kontaktman inte anges. Här måste tydliga instruktioner 

utgå från äldreförvaltningen. Även informationsöverföring 

inom hemtjänsten behöver struktureras upp och omges av 

tydligare rutiner. Bristfällig social dokumentation utöver 

ostrukturerad informationsöverföring kan skapa en risk för 

verksamheterna att inte kunna säkerställa viktig 

information om den enskilde. 

 

- Det är ledsamt att behöva läsa att äldre på ett visst boende 

tyckte att det ”blir lite mycket TV”. Den dagliga sociala 

stimulansen har en stor betydelse för äldres välbefinnande 

och psykiska hälsa och verksamheterna måste åläggas att 

motivera de äldre att delta i både individuella och 

gemensamma aktiviteter. Att samtliga verksamheter 

erbjuder sina äldre daglig utevistelse är någonting som vi i 

Alliansen vill  säkerställa.  

 

- Det är inte acceptabelt att stadens äldre tas om hand av 

personal som inte eller bristfälligt talar svenska. Det är 

både rättsosäkert och otryggt för den äldre. Att många 

verksamheter likaså uppvisar personal med bristande 

grundläggande kunskaper i bemötandet av äldre med 

demenssjukdom är allvarligt. Även generell 

kompetensutveckling måste vara en självklarhet för 

verksamheterna.  
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- Att det i staden finns verksamheter som inte ens har 

påbörjat ett värdegrundsarbete är bekymmersamt. Om 

personalen inte arbetar utifrån en stabil och tydlig 

värdegrund finns risk att de äldre inte får det bemötande 

och den respekt de har rätt till. Likaså är det viktigt att 

synpunkter och klagomål används för att förbättra och 

utveckla verksamheten och där är verksamhetens ledning 

en avgörande aktör.” 
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§ 9   Sammanställning av kvalitetsobservationer 2017 

Dnr 4.1-304/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med sammanställning av kvalitetsobservationer 2017 och 

överlämnar det tillsammans med sammanställningen till 

samtliga stadsdelsförvaltningar, entreprenader och privata 

utförare av äldreomsorg inom Stockholms stad. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2018-01-30.  

Kvalitetsobservationerna har i syfte att belysa den faktiska 

kvaliteten i mötet mellan personalen och den äldre. Under 2017 

har kvalitetsobservatörerna genomfört omfattande observationer 

inom de tre akademiska noderna: Mälarbacken, Stureby och 

Serafens vård- och omsorgsboende; inom kommunal hemtjänst 

med särskilt fokus på specialiserade hemtjänstgrupper och 

hemtjänst som deltagit i projektet kvalitetsmärkt demensomsorg. 

Tio vård- och omsorgsboenden samt en privat 

hemtjänstverksamhet har också observerats. 
 

2017 års observationer visar att alla verksamheter har personal 

som är erfaren, ansvarsfull och engagerad. I många fall har 

personalen också god kännedom om den äldre. Förhållandena 

varierar dock både inom och mellan verksamheterna.   

Utvecklingsområdena inom samtliga verksamheter är kunskap om 

och förståelse för tillämpning av basala hygienrutiner, måltiderna 

som behöver bli en trevligare stund på dagen där de äldre erbjuds 

att bli mer delaktiga, samt innehållet i genomförandeplanerna som 

behöver tydliggöra de äldres egna resurser, önskemål och 

intressen.  

 

Inom hemtjänsten behöver rutiner och struktur för 

informationsöverföring samt internt teamarbete förbättras. Inom 

vård- och omsorgboenden finns brister i den sociala stimulansen. 

Verksamheterna anordnar ofta stora gemensamma aktiviteter, men 

de äldre motiveras inte i tillräcklig omfattning att delta. Det finns 

också behov av både individuella och gemensamma aktiviteter 

utifrån de äldres önskemål på våningsplanen.  
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Kvalitetsobservationerna har visat att det behövs generell 

kompetensutveckling bl.a. inom demensomsorg, salutogent och 

personcentrerat förhållningssätt, värdegrundsarbete och samtalets 

betydelse för de äldre. Förutsättningar för arbetet behöver 

säkerställas, bland annat med närvarande arbetsledning, möjlighet 

för informationsöverföring och reflektion samt kontinuitet och 

kontaktmannaskap. 

 

I Sammanställning av kvalitetsobservationer2017 finns många 

beröringspunkter med inspektörernas rapport: Inspektörernas 

årsrapport 2017, diarienummer 1.1.3-51/2018.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) ) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M), (L) och med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

 

”Inspektörernas årsrapport 2017 har många beröringspunkter med 

sammanställningen av kvalitetsobservatörernas rapport 2017 och 

vi kommer därför kommentera båda ärendena i ett och samma 

särskilda uttalande. Vi noterar att både inspektörernas rapport och 

sammanställningen av kvalitetsobservationerna i mångt och 

mycket drar samma slutsatser beträffande utvecklingsmöjligheter 

och konstaterar dessa på samma områden.  

 

Av båda rapporterna framgår att Stockholms stad har en bra 

äldreomsorg. Det finns dock ett antal områden där alltför många 

verksamheter uppvisar liknande brister och där således 

förbättringspotentialen är likartad från år till år. Vi finner det 

därför befogat att ställa frågan om identifieringen av dessa 

utvecklingsområden i sig är tillräcklig för att garantera att 
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verksamheterna tar sig an inspektörernas och 

kvalitetsobservatörernas slutsatser eller om ytterligare åtgärder ska 

sättas in för att säkerställa att ord omsätts till handling så att fel 

och brister åtgärdas. 

 

- Det är exempelvis anmärkningsvärt att det visar sig år efter 

år att ett sådant basalt omvårdnadskrav som goda 

hygienrutiner inte efterlevs. Här behöver förvaltningen 

sätta in kraftiga åtgärder för att stadens äldre inte utsätts 

för undermålig hygien hos de anställda. Vårdhygien har 

kostnadsfri webbutbildning i Basala hygienrutiner och 

dessa finns att tillgå för samtliga verksamheter och 

anställda, och vi frågar oss därför vad som hindrar 

verksamheterna att använda den? 

 

- Måltider, både själva maten och hela måltidssituationen, 

förblir likaså i alltför många av stadens verksamheter ett 

styvmoderligt behandlat område år efter år. Detta är desto 

beklagligare eftersom måltiderna för många äldre är 

mycket viktiga stunder på dagen. Här måste extra medel 

avsättas för att komma tillrätta med denna viktiga del i 

omsorgen. För oss är det självklart att de äldre känner sig 

delaktiga i både planering av maten och att de känner 

trygghet och ett lugn i själva matsituationen genom att 

samma personal stannar genom hela måltiden hos den 

äldre.  

 

- Det är av stor vikt att den sociala dokumentationen 

fungerar på stadens verksamheter. Där konstaterar båda 

rapporter dessvärre stora brister. Det händer att brukare 

saknar genomförandeplan, att genomförandeplan kopieras 

från rambeställningen, att brukare inte är delaktiga vid 

upprättandet av genomförandeplanen eller att brukarens 

kontaktman inte anges. Här måste tydliga instruktioner 

utgå från äldreförvaltningen. Även informationsöverföring 

inom hemtjänsten behöver struktureras upp och omges av 

tydligare rutiner. Bristfällig social dokumentation utöver 

ostrukturerad informationsöverföring kan skapa en risk för 

verksamheterna att inte kunna säkerställa viktig 

information om den enskilde. 

 

- Det är ledsamt att behöva läsa att äldre på ett visst boende 

tyckte att det ”blir lite mycket TV”. Den dagliga sociala 

stimulansen har en stor betydelse för äldres välbefinnande 

och psykiska hälsa och verksamheterna måste åläggas att 

motivera de äldre att delta i både individuella och 

gemensamma aktiviteter. Att samtliga verksamheter 
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erbjuder sina äldre daglig utevistelse är någonting som vi i 

Alliansen vill  säkerställa.  

 

- Det är inte acceptabelt att stadens äldre tas om hand av 

personal som inte eller bristfälligt talar svenska. Det är 

både rättsosäkert och otryggt för den äldre. Att många 

verksamheter likaså uppvisar personal med bristande 

grundläggande kunskaper i bemötandet av äldre med 

demenssjukdom är allvarligt. Även generell 

kompetensutveckling måste vara en självklarhet för 

verksamheterna.  

 

- Att det i staden finns verksamheter som inte ens har 

påbörjat ett värdegrundsarbete är bekymmersamt. Om 

personalen inte arbetar utifrån en stabil och tydlig 

värdegrund finns risk att de äldre inte får det bemötande 

och den respekt de har rätt till. Likaså är det viktigt att 

synpunkter och klagomål används för att förbättra och 

utveckla verksamheten och där är verksamhetens ledning 

en avgörande aktör.” 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 15 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

§ 10   Anmälan om fördelning av medel för utveckling 
inom demensområdet år 2018 

Dnr 3.4-69/2018  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens  

            tjänsteutlåtande och lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2018-01-26.  

 

I Socialstyrelsens reviderade nationella riktlinjer för vård och 

omsorg vid demenssjukdom 2017 lyfts särskilt de områden där det 

finns stora praxisskillnader eller där behovet av 

kvalitetsutveckling är stort. Två av dessa områden är en 

regelbunden och strukturerad uppföljning av hur personens behov 

av medicinskt och psykosocialt stöd tillgodoses samt ett 

multiprofessionellt och teambaserat arbetssätt i utredning, 

planering och utformningen av olika vård- och omsorgsinsatser.  

Ett led i arbetet med att utveckla en regelbunden och strukturerad 

uppföljning och ett multiprofessionellt arbetssätt inom både 

hemtjänst och beställarenheter är att öka kompetensen kring 

bemötande och om sjukdomens konsekvenser vid 

demenssjukdom. Syftet är att utveckla och hitta nya arbetsmetoder 

och samarbetsformer.  

 

Äldrenämnden har för år 2012-2018 avsatt medel för utveckling 

av hemtjänst inom demensområdet. Från och med 2014 har även 

beställarenheterna kunnat söka medel. 

I ärendet redovisar äldreförvaltningen fördelning av medel för år 

2018. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

 



 Protokoll 

Sida 16 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 

Sida 17 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

§ 11   Anmälan enligt Lex Sarah – utredning Stockholms 
Trygghetsjour 

Ärendet är belagt med sekretess enligt 21 kap. 1 § OSL 

(Offentlighets- och sekretesslagen) 

Dnr 1.1.5-984/2017  

Innan nämnden påbörjat behandla ärendet har samtliga obehöriga 

tjänstemän och borgarrådssekreterare samt politisk sekreterare 

lämnat sammanträdeslokalen (se närvarosidan). 

 

Avdelningschefen Annelie Svensson presenterar ärendet och 

informerar om utredningen enligt Lex Sarah gällande Stockholms 

Trygghetsjour enheten Larmcentralens handläggning av ett 

larmanrop.  

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

           Äldrenämnden godkänner förvaltningens  

           tjänsteutlåtande med föreliggande utredning enligt lex  

           Sarah och lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2018-01-25.  

 

Enligt 14 kap. 3-6 § SoL (Socialtjänstlagen) ska ett 

missförhållande eller påtaglig risk för ett missförhållande 

dokumenteras, utredas och avhjälpas eller undanröjas utan 

dröjsmål (Lex Sarah). Beslutet i en utredning enligt Lex Sarah ska 

i enlighet med äldrenämndens rutiner anmälas till äldrenämnden. 

Den anmälda utredningen avser Larmcentralens handhavande och 

åtgärd i samband med ett larmanrop och samtal den 26 november 

2017. Beslutet i utredningen är att rapporten utgjorde ett 

missförhållande och föranleder därmed inte anmälning till IVO 

(Inspektion för Vård och Omsorg) enligt 14 kap. 7 § SoL. 

Arbetsrutiner för inkommande larmanrop har säkerställts på 

enheten. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 



 Protokoll 

Sida 18 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 

Sida 19 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

§ 12  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) sammanträde den 13 februari 2018  

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds (KPR) 

sammanträde den 13 februari 2018. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

  

 

 

 



 Protokoll 

Sida 20 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

§ 13   Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens råd 
för funktionshinderfrågor från sammanträde den 5 
februari 2018  

 

Utgår, inget protokoll har anmälts. 

 

  

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 21 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

§ 14   Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågor 
från sammanträden den 25 januari 2018 och den 15 
februari 2018 

Föreligger ett protokoll från sammanträdet den 25 januari 2018. 

  

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Beträffande rådets protokoll från den 15 februari 2018 anmälan 

utgår, inget protokoll har anmälts. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 22 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

§ 15    Anmälan av delegationsbeslut enligt ärendegrupp 
3.14 i delegationsförteckning 

Dnr 1.1.3-90/2018 

Föreligger delegationsbeslut från den 1 februari 2018 enligt 

ärendegrupp 3.14 (beviljande av semester) i 

delegationsförteckningen. 

 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

 

 

§ 16    Anmälan av postlistan för 1-31 januari 2018 

Föreligger: 

a/  äldreförvaltningens postlista för januari 2018 

b/ Ordförandes Torun Boucher (V) svar på skrivelsen från anhörig 

ang. Sofiagården (dnr 4.2-1040/2017) 

OBS! Sekretess gäller på känsliga personuppgifter i skrivelsen  

enligt  21 kap. 7 § OLS (Offentlighets- och sekretesslagen ). 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan i punkterna a/ och b/ till  

handlingarna. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 23 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

§ 17    Övriga frågor 

Ordföranden Torun Boucher (V) sammankallar nämnden till ett 

extra nämndsammanträde den 6 mars 2018 kl. 16:00 i 

Bråvallasalen för behandling av ett ärende om tilldelningsbeslut.  

 

Nämndsekreteraren kommer att skicka ut kallelsen till extra 

nämndsammanträde den 6 mars 2018 kl.16:00 i Bråvallasalen med 

förmöten från kl. 15:00 (för majoritetens partier i Bråvallasalen 

och för oppositionens partier i Lilla Kollegiesalen i Stadshuset, 

plan 1). 

Ärendet blir belagt med sekretess enligt 19 kap. 3 § OSL 

(Offentlighets- och sekretesslagen). 

 

 

Inga övriga frågor anmäls. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 24 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

§ 18    Entreprenadavtal avseende Bergsunds respektive 
Kampementets vård- och omsorgsboende  

Dnr 5.1.3-126/2018  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden beslutar följande: 

 

1. Det ingångna avtalet med Temabo AB avseende driften av 

Bergsunds vård- och omsorgsboende fullgörs från och med 

den 1 april 2018, i enlighet med vad som framgår av 

tjänsteutlåtandet. 

 

2. Östermalms stadsdelsförvaltning tar över driften av 

Kampementets vård- och omsorgsboende från och med den 

1 april 2018, i avvaktan på domstolsprövning av 

erforderligt tillstånd för Temabo AB. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2018-02-19.  

 

Stockholms stad har efter central entreprenadupphandling 2017 

tecknat två avtal med Temabo AB gällande driften av Bergsunds 

vård- och omsorgsboende på Södermalm respektive 

Kampementets vård- och omsorgsboende på Östermalm. 

Från och med den 15 april 2017 råder det tillståndsplikt för 

entreprenaddriven verksamhet enligt socialtjänstlagen. 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) utfärdar tillstånd. 

Temabo AB har fått avslag på sina tillståndsansökningar avseende 

driften av Bergsunds respektive Kampementets vård- och 

omsorgsboende. 

Med anledning av detta behöver staden ta ställning till hur den 

uppkomna situationen kan lösas på bästa sätt i syfte att värna 

kontinuiteten och de äldres trygghet. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 



 Protokoll 

Sida 25 (25) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 februari 2018 

 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) ) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M), (L) och med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

 

”Inspektionen för Vård och Omsorg, IVO, har fått större 

befogenheter och vi välkomnar  nationella riktlinjer och ett ökat 

kvalitetsfokus. Det blir dock problematiskt när IVO ställer högre 

krav för entreprenader än vad staden enligt Lagen om Offentlig 

Upphandling (LOU) får ställa i sina förfrågningsunderlag.  

Det blir ett rättsosäkert läge för inblandade parter. 

 

I föreliggande ärende anser vi att förvaltningen under de givna 

omständigheterna har hittat den bästa lösningen på den uppkomna 

problematiken. Men detta nya förfarande från IVO ställer krav på 

att de har snabba handläggningstider och att staden har tydliga 

rutiner för hur man ska agera när exempelvis en vinnande aktör 

vill ompröva IVO’s eventuella beslut att inte bevilja tillstånd.  

 

LOU är ett vanligt sätt för förvaltningar att konkurrensutsätta 

verksamheter på. Äldreförvaltningen behöver därför skapa en 

beredskap där man inför upphandlingar tar höjd för IVO’s 

godkännandeprocesser. Det är till syvende och sist de sköraste 

äldre som drabbas av plötsliga och oförutsägbara byten av 

utövare.” 

 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) avslutar sammanträde. 

 

 

Vid protokollet 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 

 


